

MERKBLATT

Im Sommersemester 2023 gelten für die studienbegleitenden Lehrveranstaltungen folgende Regelungen:

Studierende der Partneruniversitäten zahlen nicht individuell.

1. kostenfrei

die Kurse sind kostenfrei für alle Studierende der Ruhr-Universität, sofern eine gültige Matrikelnummer 1080... vorliegt.

2. entgeltpflichtig

a) die Kurse sind entgeltpflichtig für Angehörige der RUB, die **nicht immatrikuliert** sind (z. B. Gastwissenschaftler, Promovenden ohne Einschreibung, Wissenschaftliche Mitarbeiter)

b) Nicht-Angehörige der RUB (z. B. Ehepartner von Doktoranden oder Stipendiaten, Interessenten von anderen Hochschulen)

3. Es gelten folgende Entgeltvereinbarungen:

- Das Kursentgelt richtet sich nach der Anzahl der SWS.
- Für Personen der **Gruppe a)** gilt ein Betrag von **30,00 Euro / SWS**
(d. h. ein Kurs mit 2 SWS würde beispielsweise 60,00 Euro pro Semester kosten).
- Für Personen der **Gruppe b)** gilt ein Betrag von **40,00 Euro / SWS**
(d. h. ein Kurs mit 2 SWS würde beispielsweise 80,00 Euro pro Semester kosten).

Zusammen mit der Anmeldung füllen die Teilnehmer eine Einverständniserklärung aus (siehe Anlage).

Zu Beginn des Kurses erhalten die TN eine Rechnung der Sprachabteilung DaF/ZFA über das jeweilige Kursentgelt.

Kontakt: Beate Hermans, beate.hermans@rub.de, daf-studienbegleitend@rub.de

Stand: August 2021

INFORMATION SHEET

In the **summer term of 2023**, the following regulations will apply to courses with regard to fees:

Students of partner universities do not pay individually.

1. Free of charge

the courses are free of charge for all students of the Ruhr-Universität, provided that a valid matriculation number **1080...** is available.

2. Subject to fees

a) the courses are chargeable for members of the RUB who are not enrolled (e.g. visiting scientists, doctoral candidates without enrollment, research assistants)

b) non-members of the RUB (e.g. spouses of doctoral students or scholarship holders, interested parties from other universities).

3. the following fee agreements apply:

- The course fee is based on the number of SWS.
- For persons in group a) an amount of 30.00 Euro / SWS applies.
(i.e. a course with 2 SWS would cost for example 60,00 Euro per semester).
- For persons in group b) an amount of 40.00 Euro / SWS applies.
(i.e. a course with 2 SWS would cost for example 80,00 Euro per semester).

After registration, the participants who have to pay will receive a consent form.

At the beginning of the course, the participants will receive an invoice from the DaF/ZFA language department for the respective course fee.

Contact: Beate Hermans, beate.hermans@rub.de , daf-studienbegleitend@rub.de

Status: August 2021